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To assess the effect of silver nanoparticles on mice cognitive abilities, daily, up to 4-months
period, experimental mice were administrated with silver nanoparticles solution. Accumulation of
silver in brain was assessed by neutron activation analysis. Cognitive abilities in mice before
and after silver nanoparticles administration were evaluated in the Morris water maze behavioral
test. No significant differences in the amounts of silver accumulated in brain were found between
capable and incapable animals. Silver accumulation in brain of experimental animals in 4-months
experiment was higher than in 2-months experiment for both groups. In the main Morris water
maze behavioral test at the control points of 2 and 4 months no statistically significant differences
were found in the parameters of tracks between experimental and control animals.

Чтобы оценить влияние наночастиц серебра на когнитивные способности мышей, экспери-
ментальные мыши ежедневно в течение 4 мес. пили раствор наночастиц серебра. Накопление
серебра в головном мозге оценивали с помощью нейтронно-активационного анализа. Когнитив-
ные способности мышей до и после приема раствора наночастиц серебра оценивали с помощью
поведенческого теста в водном лабиринте Морриса. Существенных различий в количестве се-
ребра, накопленного в мозге, способных и неспособных животных, не обнаружено. Накопление
серебра в головном мозге экспериментальных животных в 4-месячном эксперименте было вы-
ше, чем в 2-месячном для обеих групп. В поведенческом тесте в контрольных точках 2 и 4 мес.
не было обнаружено статистически значимых различий в параметрах трека групп эксперимен-
тальных и контрольных животных.
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